

អត្ថបទនៃវិធានការនេះអាចរកឃើញនៅលើគេហទំព័ររដ្ឋលេខាធិការនៅ voterguide.sos.ca.gov។

- រដ្ឋធម្មនុញ្ញនៃរដ្ឋ California នៅបច្ចុប្បន្ននេះអនុញ្ញាតឲ្យបុគ្គលដែលមានអាយុយ៉ាងតិច 18 ឆ្នាំ គិតត្រឹមថ្ងៃបោះឆ្នោត អាចចូលរួមបោះឆ្នោតនោះបាន ។
- ធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញ ដើម្បីអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដែលមានអាយុ 17 ដែលនឹងមានអាយុយ៉ាងតិច 18 ឆ្នាំ ហើយមានលក្ខណសម្បត្តិអាចបោះឆ្នោត នៅក្នុងការបោះឆ្នោតសកលបន្ទាប់ នៅក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម ឬពិសេស ដែលរៀបចំធ្វើមុនការបោះឆ្នោតសកលបន្ទាប់ ។

សេចក្តីសង្ខេបនៃការប៉ាន់ប្រមាណរបស់អ្នកវិភាគ ច្បាប់ ស្តីពីផលប៉ះពាល់សារពើពន្ធរបស់រដ្ឋនិងរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋាន៖

- បង្កើនការចំណាយសម្រាប់ខោនធីនានា ទំនងជាចន្លោះរាប់រយពាន់ដុល្លារ និង \$1 លានដុល្លាររៀងរាល់ពីរឆ្នាំម្តង ដើម្បីធ្វើ និងដំណើរការសម្ភារៈបោះឆ្នោតទៅឲ្យអ្នកដែលមានអាយុ 17 ឆ្នាំ ដែលបានចុះឈ្មោះ និងមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ ។
- បង្កើតការចំណាយរបស់រដ្ឋក្នុងមួយលើក មានចំនួនរាប់សែនដុល្លារដើម្បីធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានស្រាប់ ។

ការបោះឆ្នោតចុងក្រោយដឹកនាំដោយអង្គនីតិបញ្ញត្តិនៅ ACA 4 (សំណើប្រជាមតិ 18) (ដំណោះស្រាយជំពូក 30 លក្ខន្តិកៈឆ្នាំ 2020)

ព្រឹទ្ធសភា៖	ការគាំទ្រ 31	ការប្រឆាំង 7
រដ្ឋសភា៖	ការគាំទ្រ 56	ការប្រឆាំង 13

ការវិភាគដោយអ្នកវិភាគអង្គនីតិបញ្ញត្តិ

ជីវប្រវត្តិ

ការបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California ។ ក្នុងឆ្នាំដែលមានលេខគូ រដ្ឋ California រៀបចំការបោះឆ្នោតទូទាំងរដ្ឋចំនួន ពីរ គឺការបោះឆ្នោតបឋម និងការបោះឆ្នោតសាកល។ ក្នុងការបោះឆ្នោតនីមួយៗ អ្នកបោះឆ្នោត (1) មិនថាតែងតាំង ឬជ្រើសរើសបេក្ខជនសម្រាប់ ការិយាល័យរដ្ឋ និងសហព័ន្ធ និង (2) ពិចារណាលើវិធានការសន្លឹកឆ្នោតទូទាំងរដ្ឋ។ នៅក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម ដែលនឹងត្រូវបានរៀបចំក្នុងរដ្ឋវិភាគ អ្នកបោះឆ្នោតកំណត់បេក្ខជនណាមួយនឹងត្រូវប្រកួតប្រជែងសម្រាប់ការិយាល័យជ្រើសតាំងនៅការបោះឆ្នោតសាកល។ នៅក្នុងការបោះឆ្នោតសាកលក្នុងខែវិច្ឆិកា អ្នកបោះឆ្នោតកំណត់អ្នកឈ្នះការិយាល័យជ្រើសតាំង។ វិធានការសន្លឹកឆ្នោតទូទាំងរដ្ឋ អាចត្រូវបានពិចារណាទាំងនៅក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម និងការបោះឆ្នោតសាកល។ ពីខាងក្រៅរដ្ឋរយៈពេលពីរឆ្នាំនេះ អភិបាលអាច អំពាវនាវការបោះឆ្នោតពិសេសមួយឲ្យបំពេញកន្លែងទំនេរ

ក្នុងការិយាល័យជ្រើសតាំងរដ្ឋ ឬកន្លែងទំនេរក្នុងសភាតំណាង រាស្ត្រសហរដ្ឋអាមេរិក។ បន្ថែមលើការបោះឆ្នោតរដ្ឋ រដ្ឋាភិបាល មូលដ្ឋានរៀបចំការបោះឆ្នោតសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតឲ្យជ្រើសរើស អ្នកកាន់តំណែងការិយាល័យមូលដ្ឋាន និងដើម្បីពិចារណាលើវិធានការសន្លឹកឆ្នោតមូលដ្ឋាន។ ជាធម្មតា ការបោះឆ្នោតមូលដ្ឋានកើតឡើងក្នុងពេលដូចគ្នានឹងការបោះឆ្នោតរដ្ឋ។ **អភិបាលកិច្ចការបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California ។** មន្ត្រីបោះឆ្នោតខោនធីគ្រប់គ្រងចំនួនភាគច្រើនដ៏សម្បើមនៃការបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California ។ ជាផ្នែកនៃការងារនេះ មន្ត្រីទាំងនេះរក្សាបញ្ជីអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ និងផ្តល់ឯកសារបោះឆ្នោតដល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ ដូចជាសន្លឹកឆ្នោត និងព័ត៌មានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតផ្សេងទៀត។ ទីភ្នាក់ងាររដ្ឋខ្លះក៏មានទំនួលខុសត្រូវទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោតផងដែរ។ ឧទាហរណ៍ ការបោះឆ្នោតរដ្ឋលេខាធិការត្រួតពិនិត្យ ដែលរួមមានការផ្តល់ប័ណ្ណចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត និងការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក។

ការវិភាគដោយអ្នកវិភាគអង្គនីតិបញ្ញត្តិ

US

សិទ្ធិក្នុងការបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California បុគ្គលម្នាក់ជា ទូទៅអាចចុះឈ្មោះ និងបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California ប្រ សិនបើបុគ្គលនោះជាពលរដ្ឋអាមេរិក ដែលមានអាយុយ៉ាង ហោចណាស់ 18 ឆ្នាំ និងជាអ្នករស់នៅក្នុងរដ្ឋ។ ច្បាប់រដ្ឋហាម ឃាត់ប្រជាជនខ្លះមិនឲ្យបោះឆ្នោត ដែលរាប់បញ្ចូលទាំងអ្នកដែល នៅក្នុងពន្ធនាគារ ឬកំពុង ដោះលែងឲ្យនៅក្រៅឃុំដោយមាន លក្ខខណ្ឌ។ (ស្ថិតក្រោមច្បាប់បច្ចុប្បន្ន អ្នកដែលត្រូវបានចុះ ឈ្មោះឲ្យបោះឆ្នោត អាចឈរឈ្មោះបានសម្រាប់ការិយាល័យ) ជ្រើសតាំង ដរាបណាពួកគេបំពេញបានតាមតម្រូវការភាពមាន សិទ្ធិទទួលបាន ដែលមានស្រាប់ផ្សេងទៀតទាំងអស់។

ការចុះឈ្មោះជាមុនដើម្បីបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California ។ បុគ្គលម្នាក់ជាទូទៅអាចចុះឈ្មោះជាមុនដើម្បីបោះឆ្នោតក្នុង រដ្ឋ California ប្រសិនបើបុគ្គលនោះគឺជា ពលរដ្ឋអាមេរិក ហើយមានអាយុ 16 ឆ្នាំ ឬ 17 ឆ្នាំ។ ("ច្បាប់ រដ្ឋហាម ឃាត់ប្រជាជនខ្លះមិនឲ្យចុះឈ្មោះជាមុនដើម្បីបោះឆ្នោត ដែលរាប់បញ្ចូល ទាំងអ្នកដែលនៅក្នុងពន្ធនាគារ ឬកំពុង ដោះលែងឲ្យនៅក្រៅឃុំដោយមានលក្ខខណ្ឌ")។ នៅពេល បុគ្គលម្នាក់ត្រូវបានចុះឈ្មោះជាមុនដើម្បីបោះឆ្នោត ពួក គេនឹងត្រូវបានចុះឈ្មោះឲ្យបោះឆ្នោត ដោយស្វ័យប្រវត្តិ នៅពេលពួកគេមានអាយុ 18 ឆ្នាំ។ ចាប់ពីថ្ងៃទី 29 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2020 មានប្រជាជនអាយុ 17 ឆ្នាំ ចំនួន 108,000 នាក់ត្រូវ បានចុះឈ្មោះជាមុនដើម្បីបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋ California ។

សំណើ

អនុញ្ញាតឲ្យពលរដ្ឋអាយុ 17 ឆ្នាំខ្លះឲ្យបោះឆ្នោត។ វិធានការ នេះអនុញ្ញាតពលរដ្ឋដែលមានអាយុ 17 ឆ្នាំដែលមាន សិទ្ធិនឹងគ្រប់អាយុ 18 ឆ្នាំត្រឹមកាលបរិច្ឆេទខែវិច្ឆិកានៃការ បោះឆ្នោតសកលបន្ទាប់ ឲ្យបោះឆ្នោត។ នេះមានន័យថា ពលរដ្ឋអាយុ 17 ឆ្នាំទាំងនេះអាចបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោត ពិសេស ឬការបោះឆ្នោត បឋមទាំងឡាយដែលកើត ឡើងមុនការបោះឆ្នោតសកលបន្ទាប់បាន។ (ដោយសារតែ ច្បាប់រដ្ឋបច្ចុប្បន្នអនុញ្ញាតអ្នកបោះឆ្នោត ដែលបានចុះឈ្មោះចុះ ឈ្មោះសម្រាប់ការិយាល័យជ្រើសតាំងវិធានការនេះនឹង បណ្តាលឲ្យពលរដ្ឋដែលមានអាយុ 17 ឆ្នាំដែលនឹងគ្រប់អាយុ 18 ឆ្នាំត្រឹម កាលបរិច្ឆេទខែវិច្ឆិកានៃការបោះឆ្នោតសកលប ន្ទាប់ ឲ្យបោះឆ្នោតបានផងដែរ ប្រសិនបើពួកគេបំពេញបានតាម តម្រូវការភាពមានសិទ្ធិទទួលបាន ដែលមានស្រាប់ផ្សេងទៀត ទាំងអស់សម្រាប់ការិយាល័យជ្រើសតាំង។)

ឥទ្ធិពលនៃសារពើពន្ធ

ថ្លៃចំណាយបន្តិចបន្តួចសម្រាប់មន្ត្រីបោះឆ្នោតខោនធី។ វិធាន ការនេះនឹងបង្កើនចំនួនប្រជាជនដែលមានសិទ្ធិបោះ ឆ្នោត ក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម និង ការបោះឆ្នោតពិសេស។ នេះនឹងប ង្កើនការងារសម្រាប់មន្ត្រីបោះឆ្នោតខោនធី។ មន្ត្រីបោះឆ្នោត នឹងធ្វើ និងដំណើរការសម្ភារៈបោះឆ្នោតទៅ ឲ្យពលរដ្ឋអាយុ 17 ឆ្នាំដែលមានសិទ្ធិទទួល ក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម និងការបោះឆ្នោតពិសេសទាំងឡាយ មុនពេលការបោះឆ្នោតសកល។ ថ្លៃចំណាយនៃការ ងារកើនឡើងនេះនឹងអាស្រ័យលើចំនួនពលរដ្ឋអាយុ 17 ឆ្នាំដែលមានសិទ្ធិទទួល ដែលចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត មុនពេលការបោះឆ្នោតបឋម និងការបោះឆ្នោតពិសេស។ ការងារកើនឡើងនេះនឹងបង្កើន ថ្លៃចំណាយខោនធីទូទាំងរដ្ឋ ក្នុងរដ្ឋការបោះឆ្នោតរៀងរាល់ពីរឆ្នាំ ទំនងដូចជាចន្លោះបីបួន រយពាន់ដុល្លារនិង \$1 លាន។

ថ្លៃចំណាយរដ្ឋមួយពេលបន្តិចបន្តួច។ វិធានការនេះនឹងបង្កើត ការងារមួយពេលសម្រាប់រដ្ឋ ក្នុងការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពប្រព័ន្ធ ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត ដែលមានស្រាប់។ ថ្លៃចំណាយរដ្ឋមួយ ពេលសម្រាប់ការងារនេះទំនងជានឹងមានចំនួនប្រមាណ រាប់ពាន់ដុល្លារ។ នេះគឺតិចជាង 1 ភាគរយនៃ ការចំណាយមូលនិធិទូទៅរបស់រដ្ឋបច្ចុប្បន្ន។

ចូលមើល <http://cal-access.sos.ca.gov/campaign/measures/> សម្រាប់បញ្ជី នៃគណៈ កម្មាធិការ ដែលបង្កើតឡើងជាចម្បងដើម្បីគាំទ្រ ឬជំទាស់វិធានការនេះ។

ចូលមើល <http://www.fppc.ca.gov/transparency/top-contributors.html> ដើម្បីចូលប្រើអ្នករួមបរិច្ចាគទានកំពូលៗទាំង 10 រូបសម្រាប់គណៈកម្មការ។

ប្រសិនបើអ្នកចង់បានច្បាប់ចម្លងនៃអត្ថបទពេញលេ ញនៃវិធានការរដ្ឋនេះ សូមទូរស័ព្ទមករដ្ឋលេខាធិការ តាមលេខ (888) 345-4917 ឬអ្នកអាចអ៊ីម៉ែល vigfeedback@sos.ca.gov ហើយច្បាប់ចម្លងមួយនឹង ត្រូវបានផ្ញើទៅអ្នកដោយឥតគិតថ្លៃ។

